
I

T
η βάση για διεξαγωγή λεπτομερών κοι-

τασματολογικών ερευνών για εντοπι-

σμό καινούργιων ή άγνωστων πηγών

ορυκτών πόρων και πρώτων υλών θα αποτελέ-

σει η εκπόνηση του γεωχημικού χάρτη της Κύ-

πρου.   

Ο γεωχημικός χάρτης της Κύπρου αναμένεται να

ολοκληρωθεί τον Απρίλιο του 2011. Θα εκδοθεί

σε έντυπη και ηλεκτρονική μορφή, ώστε να δη-

μιουργηθεί η κατάλληλη βάση πληροφόρησης

για την ορθολογική διαχείριση του εδάφους. Θα

απεικονίζει με μεγάλη ευκρίνεια οτιδήποτε έχει

σχέση με το έδαφος της Κύπρου.   

Το "55180" και τελευταίο δείγμα λήφθηκε από

τους κήπους του Προεδρικού Μεγάρου. Σύμ-

φωνα με τη Διευθύντρια του Τμήματος Γεωλογι-

κής Επισκόπησης Ελένη Μορισσώ,

αποφασίστηκε κλείνοντας τη δειγματοληψία για

να τονιστεί η σημαντικότητα του πρωτοποριακού

αυτού έργου για την Κύπρο, το τελευταίο δείγμα

να ληφθεί από το Προεδρικό Μέγαρο. "Δεν

υπήρχε ειδικός τεχνικός λόγος που λάβαμε

δείγμα από το Προεδρικό, ήταν απλά μία συμ-

βολική κίνηση" εξήγησε η κ. Μορισσώ. Ο άτλαν-

τας θα συμπεριληφθεί στην παγκόσμια χαρτο-

γράφηση της διασποράς των μετάλλων στο

περιβάλλον και θα ενσωματωθεί στο γεωχημικό

άτλαντα της Ευρώπης και τον παγκόσμιο γεωχη-

μικό άτλαντα. Θα καλύπτει το χώρο που ελέγχε-

ται από την Κυπριακή Δημοκρατία, έκταση

περίπου 5.897 km2.

Ο πρόεδρος της Δημοκρατίας Δημήτρης Χριστό-

φιας, ο οποίος παρέστη στην τελευταία δειγμα-

τοληψία εξέφρασε τη λύπη του διότι η έρευνα

περιλαμβάνει μόνο το μισό έδαφος της Κύπρου. 

Αναφερόμενος στην περίπτωση της Κύπρου ο

καθηγητής του Πανεπιστημίου της Νέας Νότιας

Ουαλίας Ντέιβιντ Κόεν, είπε ότι πρόκειται για το-

ποθεσία της οποίας η γεωλογία είναι μοναδική

και επεσήμανε την ιδιαιτερότητά της σε αποθέ-

ματα χαλκού.

Σύμφωνα με τη Διευθύντρια του Τμήματος Γεω-

λογικής Επισκόπησης Ελένη Μορισσώ, το Τμήμα

αποφάσισε να προχωρήσει στη διεξαγωγή της

μελέτης, έχοντας υπόψη τις μεγάλες πιέσεις που

δέχεται το έδαφος της Κύπρου τις τελευταίες δε-

καετίες από διάφορες δραστηριότητες, λόγω των

έντονων ρυθμών ανάπτυξης με πιο πρόσφατο

παράδειγμα τη μόλυνση με αρσενικό νερού στο

Μάμμαρι, καθώς και τη σημασία του χημισμού

του εδάφους.

Η κ. Μορισσώ εξήγησε ότι η εκπόνηση του χάρτη

θα αποτελέσει ένα δυνατό εργαλείο για την ορ-

θολογική διαχείριση των εδαφών, επιτελώντας

ταυτόχρονα διπλό ρόλο, προληπτικό για τις πε-

ριοχές που παραμένουν σε καλή φυσική κατά-

σταση και διορθωτικό για περιοχές επιβαρημένες

περιβαλλοντικά.

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ ΤΩΡΑ

«Διχοτόμηση»
λόγω περιβάλλοντος

- Κύπρος
� � � � � � � � � � � � � � �

�
���� �� �� ����	���������
	��������
�
	���� ����

��� ��� ��
� �����
 ����	���
�����


�
�

��
��

��
�


���
��

��
��

��
��

��
���

��
��

	�
��

��
��

The elaboration of the geo-

chemical map of Cyprus will

be the basis of detailed inves-

tigations for mineral deposits

in order to investigate the exis-

tence and localize new or un-

known sources of mineral

resources and raw materials. 

The geochemical map of

Cyprus is expected to have

been completed by April 2011.

It will be available in printed

and electronic form so that the

appropriate data basis will be

created for the rational ex-

ploitation of the soil. It will

depict anything related to the

soil of Cyprus with great clar-

ity. The President of the Re-

public Mr. Dimitris Christofias

was present at the final sam-

pling operation and expressed

his regret because this survey

encompassed only half of the

territory of Cyprus.

Πετρέλαιο 
και αέριο 
στα νερά μας

Ο βυθός της λεκάνης της Λεβαντίνης στην

Ανατολική Μεσόγειο, μέρος της οποίας ανή-

κει στην αποκλειστική οικονομική ζώνη

(ΑΟΖ) της Κύπρου, αποτελεί ένα από τα με-

γαλύτερα κοιτάσματα φυσικού αερίου στον

κόσμο, ενώ διόλου αμελητέα είναι και τα

κοιτάσματα πετρελαίου, που έχουν εντοπι-

στεί.

Τα ευρήματα, σύμφωνα με δημοσίευμα της

εφημερίδας «Ο Φιλελεύθερος», ανακοίνωσε

το Κέντρο Γεωλογικών Μελετών των Ηνωμέ-

νων Πολιτειών (USGS).

Στο δημοσίευμα επισημαίνεται ότι είναι η

πρώτη φορά που το αμερικανικό κέντρο

δίνει στη δημοσιότητα μελέτη που αφορά

αξιολόγηση των κοιτασμάτων στην Ανατο-

λική Μεσόγειο στη βάση σεισμολογικών

στοιχείων και άλλων επιστημονικών μεθό-

δων έρευνας για κοιτάσματα. Πρόκειται για

στοιχεία ερευνών που έγιναν την περίοδο

2000-2002 και επαναξιολογήθηκαν από το

2008 μέχρι και πρόσφατα.

Η εκτίμηση του USGS, είναι ότι στη λεκάνη

της Λεβαντίνης, υπάρχουν «122 τρισεκατομ-

μύρια κυβικά πόδια, ανακτήσιμου φυσικού

αερίου» όπως «περίπου 1,7 δισεκατομμύριο

βαρέλια, τεχνικά ανακτήσιμου πετρελαίου».

Η λεκάνη της Λεβαντίνης μοιράζεται κυρίως

μεταξύ Κύπρου, Συρίας και Λιβάνου.

Επίσης, η ευρύτερη περιοχή των κοιτασμά-

των κατά την αμερικανική έρευνα, επεκτεί-

νεται προς το δέλτα της Αιγύπτου από τη μια

και της Τουρκίας από την άλλη.

Ο επικεφαλής της Υπηρεσίας Ενέργειας του

Κυπριακού Υπουργείου Εμπορίου Σόλων

Κασσίνης περιορίστηκε να δηλώσει ότι «τα

δεδομένα της δικής μας περιοχής μάς είναι

γνωστά, δεν έχουμε άλλο σχόλιο».

ΑΠΕ-ΜΠΕ

(www.aeiforos-anaptyxi.com.cy)
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II

T
η δέσμευση της Κυβέρνησης να συνεχί-

σει την προσπάθεια για δημιουργία πό-

λεων φιλικών προς το περιβάλλον και

τον άνθρωπο καθώς και για την πολεοδομική

ανασυγκρότηση των πόλεων μέσα από δημο-

κρατικές και συμμετοχικές διαδικασίες, ενσω-

ματώνοντας σε αυτήν περιβαλλοντικές

παραμέτρους, εξέφρασε ο Υπουργός Εσωτερι-

κών Νεοκλής Συλικιώτης.

Προσφωνώντας την επιστημονική ημερίδα

«Αειφορία, Ενέργεια, Αρχιτεκτονική και Δο-

μημένο Περιβάλλον», στη Λεμεσό, ο κ. Συλι-

κιώτης είπε ότι οι πρακτικές που

εφαρμόστηκαν κατά κόρον στην Κύπρο τις

προηγούμενες δεκαετίες για οικονομική ανά-

πτυξη, όπως η μεγάλης κλίμακας αλλοίωση

των παραδοσιακών αγροτεμαχίων για τη διευ-

κόλυνση της γεωργικής εκμετάλλευσης, καθώς

και η διάσπαρτη ανάπτυξη με ανέγερση μεμο-

νωμένων κατοικιών εκτός των καθορισμένων

Ζωνών Ανάπτυξης, τελικά οδήγησαν στην

απώλεια της ποικιλομορφίας και της ποιότητας

του τοπίου.

Οδήγησαν, συνέχισε, στη μείωση της ικανότη-

τας προσαρμογής των οικοσυστημάτων, αλλά

και στην επίταση της τρωτότητας του περιβάλ-

λοντος σε φαινόμενα που συναρτώνται με τις

επιπτώσεις της κλιματικής αλλαγής όπως η ξη-

ρασία, η απερήμωση, οι πυρκαγιές, οι πλημμύ-

ρες και η διάβρωση της ακτογραμμής.

Ο κ. Συλικιώτης είπε ότι στο πολεοδομικό μας

σύστημα έχει ενσωματωθεί με θεσμικό τρόπο η

υποχρέωση και η διαδικασία για τη συν-αξιολό-

γηση των επιπτώσεων στο περιβάλλον κατά την

εκπόνηση ή τροποποίηση Σχεδίων Ανάπτυξης,

σε όλη τη διάρκεια της μακράς διαδικασίας που

ακολουθείται.

Πρόσθεσε ότι οι στόχοι και οι επιδιώξεις της

Εθνικής Στρατηγικής για την Αειφόρο Ανά-

πτυξη, καθώς και οι συστάσεις της Εδαφικής

Ατζέντας της Ευρωπαϊκής Ενωσης, του Χάρτη

της Λειψίας για τις Βιώσιμες Ευρωπαϊκές Πό-

λεις, της Θεματικής Στρατηγικής για το Αστικό

Περιβάλλον κ.ά. έχουν ενσωματωθεί στις εκθέ-

σεις αναθεώρησης όλων των Σχεδίων Ανάπτυ-

ξης και αποτελούν πλέον μέρος του πλαισίου

αναφοράς για τη μελλοντική ανάπτυξη του δο-

μημένου περιβάλλοντος.

Ο κ. Συλικιώτης είπε ότι στην πιο πρόσφατη

τροποποίηση του περί Πολεοδομίας και Χωρο-

ταξίας Νόμου, που έγινε το 2007, προνοούνται

αυξημένες ευκαιρίες για τη συμμετοχή των πο-

λιτών στις διαδικασίες πολεοδομικού σχεδια-

σμού, μέσα από τις ανοικτές και διαφανείς

διαδικασίες της δημόσιας ακρόασης και της

γραπτής διαβούλευσης (άρθρο 12Γ) πριν τη

διαμόρφωση και έγκριση των τροποποιήσεων

των Σχεδίων Ανάπτυξης.

''Οι καινοτομίες αυτές αποτελούν ουσιαστική

αναγνώριση του αξιώματος πως τόσο η υποστή-

ριξη και συμμετοχή του κοινού όσο και η δια-

φάνεια των διαδικασιών λήψης αποφάσεων σε

θέματα που επηρεάζουν το περιβάλλον, συμ-

βάλλουν καθοριστικά στην επίτευξη της αειφο-

ρίας'', συνέχισε.

Ο Υπουργός Εσωτερικών ανέφερε ότι στο Πρό-

γραμμα Διακυβέρνησης του Προέδρου Δημή-

τρη Χριστόφια περιλαμβάνεται ως στόχος η

προώθηση των αναγκαίων νομοθετικών αλλα-

γών, ώστε να καταστεί δυνατή η εκπόνηση Σχε-

δίου για τη νήσο, το οποίο θα αποτελέσει το

στρατηγικό πλαίσιο για τον χωροταξικό σχεδια-

σμό ολόκληρης της Κύπρου.

''Είναι πεποίθησή μας πως η εκπόνηση ενός τέ-

τοιου εθνικής κλίμακας στρατηγικού χωροταξι-

κού πλαισίου θα αποτελέσει ουσιαστικό βήμα

προς την επίτευξη της αειφορίας, γιατί θα συμ-

βάλει στην ισόρροπη ανάπτυξη του κυπριακού

χώρου, στην αποκατάσταση της ορθής σχέσης

συνύπαρξης μεταξύ αστικών και αγροτικών πε-

ριοχών, στη συντονισμένη χωροθέτηση μείζο-

νος σημασίας υποδομών εθνικής σημασίας και

στη συνολική προστασία και ανάδειξη του φυ-

σικού και του δομημένου περιβάλλοντος'', είπε.

Ο Υπουργός Εσωτερικών ανέφερε ακόμη ότι

σε μια προσπάθεια ανταπόκρισης στις ιδιαιτε-

ρότητες και ιδιομορφίες κάθε περιοχής της

υπαίθρου, η Δήλωση Πολιτικής θα καταργηθεί

και θα αντικατασταθεί σταδιακά με περιφερει-

ακά σχέδια, καθώς και Τοπικά Σχέδια για ομά-

δες κοινοτήτων.

Οπως είπε, η διαδικασία μετάβασης σε αυτή τη

νέα ιεραρχία χωροταξικού σχεδιασμού έχει ήδη

αρχίσει για περιοχές όπως η Μαραθάσα και η

Σολιά.

''Επαναλαμβάνοντας αυτό που και ο Πρό-

εδρος Χριστόφιας επεσήμανε πριν λίγες μέρες,

δηλώνω ότι η Κυβέρνηση μας είναι ταγμένη στο

πλευρό των πολιτών που αγωνιούν και ενεργο-

ποιούνται σε σχέση με το συγκεκριμένο ζήτημα

και στο μέρος που μας αναλογεί θα καταβά-

λουμε κάθε δυνατή προσπάθεια για να επιτευχ-

θούν οι στόχοι που θα θέσει το πιο

ευαισθητοποιημένο μέρος της διεθνούς κοινό-

τητας'', συνέχισε.

ΣΤΡΑΤΗΓΙΚΗ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

Βιώσιμες πόλεις
με το νέο χωροταξικό

The commitment of the Government to continue its

efforts regarding the creation of cities that are

friendly to both the environment and their inhabi-

tants as well as the reconstruction of these cities

from the aspect of planning through procedures that

will be democratic and participative and they will

be including environmental parameters was ex-

pressed by the Minister of the Interior Mr. Neoklis

Silikiotis.

He also added that the goals of the National Strat-

egy Pertaining to the Sustainable Development, as

well as the recommendations of the EU regarding

the Territorial Agenda, the Leipzig Map for the Sus-

tainable Cities, the Thematic Strategy for the Urban

Environment etc., have been incorporated in the re-

vision reports of all the Development Plans and now

constitute a part of the reference framework for the

future development of constructed environment.
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I
διαίτερο αποδεικνύεται το ενδιαφέρον

της Ιεράς Αρχιεπισκοπής Κύπρου για

την προστασία του περιβάλλοντος.

Χαρακτηριστική είναι η εγκύκλιος του Αρχιε-

πισκόπου προς όλους τους Εφημέριους των

ναών, με αφορμή τη Σύνοδο της Κοπεγχά-

γης, στην οποία επισημαίνεται:  

Με την ευκαιρία της κρίσιμης Συνόδου του

Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών (Ο.Η.Ε) για

τις κλιματικές αλλαγές, αλλά και ως μία συμ-

βολή της Εκκλησίας της νήσου μας στις σο-

βαρές ανησυχίες που υπάρχουν για το θέμα,

θα τελεσθεί σε όλους τους ιερούς ναούς της

νήσου τόσο κατά τον εσπερινό, όσο και κατά

τη θεία Λειτουργία της εορτής του Αγίου

Σπυρίδωνος ειδική δέηση για τη σωτηρία

του φυσικού μας περιβάλλοντος.

Σχετικές προς τούτο οδηγίες έδωσε η Α.Μ.

ο Αρχιεπίσκοπος Κύπρου Χρυσόστομος

προς όλους τους Αιδεσιμωτάτους Εφημερί-

ους της Εκκλησίας μας.

Σχετική είναι η συναποστελλόμενη Εγκύ-

κλιός του, που ακολουθεί:

«Αιδεσιμώτατοι,

Ως γνωστό, ζούμε σήμερα, ως παγκόσμια

κοινωνία, μια φοβερή καταστροφή του φυ-

σικού μας περιβάλλοντος.

Η ζημιά, που προκαλείται στον πλανήτη μας,

είναι τόσο μεγάλη, που δεν έχει προηγούμενο.

Βεβαίως, οι επιστήμονες από καιρό κρούουν

τον κώδωνα του κινδύνου. Αλλά και οι Ηγέ-

τες όλων των χωρών αντιλαμβάνονται την

εξαιρετική σοβαρότητα του θέματος.

Και, ασφαλώς, αν η κατάσταση αυτή συνεχι-

στεί για μερικά ακόμη χρόνια, τότε η κατα-

στροφή θα καταστεί αναπότρεπτη, με όλες

τις τραγικές συνέπειές της και για τον άν-

θρωπο.

Προς μελέτη και αποτελεσματική αντιμετώ-

πιση του τεράστιου αυτού κινδύνου, που

απειλεί με ολοσχερή καταστροφή το φυσικό

μας περιβάλλον, συνέρχεται στις 12 Δεκεμ-

βρίου 2009 στην Κοπεγχάγη Διεθνής Σύνο-

δος.

Αυτή, μάλιστα, χαρακτηρίζεται γενικά ως η

μεγαλύτερη προσπάθεια, που αναλήφθηκε

ποτέ και που στοχεύει στη λήψη μέτρων για

τη σωτηρία του πλανήτη μας.

Έχοντας όλα αυτά υπόψη, και ανταποκρινό-

μενοι και σε σχετική παράκληση της Ομο-

σπονδίας Περιβαλλοντικών και Οικολογικών

Οργανώσεων Κύπρου, πατρικά συνιστούμε

όπως τόσο κατά τον εσπερινό, όσο και κατά

τη θεία Λειτουργία της εορτής του Αγίου Σπυ-

ρίδωνος, αναπέμψετε ειδική δέηση υπέρ της

σωτηρίας του φυσικού μας περιβάλλοντος

από τον επικρεμάμενο κίνδυνο της ολοσχε-

ρούς του καταστροφής.

Για να σας διευκολύνουμε στην τέλεση της

δέησης, συναποστέλλουμε φωτοαντίγραφο,

στο οποίο περιέχεται η τυπική διάταξη της

ακολουθίας, μαζί με τη σχετική ευχή που θα

διαβαστεί.

Αποτελεί τούτο μια πνευματική συμβολή της

Εκκλησίας στην παγκόσμια κινητοποίηση για

τη σωτηρία του φυσικού μας περιβάλλοντος.

Ευχόμαστε όπως ο Κύριος σας ευλογεί και

σας στηρίζει στο ποιμαντικό σας έργο».

Ευχέτης προς Κύριον

� Ο Κύπρου Χρυσόστομος  

ΕΚΚΛΗΣΙΑ

Δέηση υπέρ σωτηρίας
του φυσικού περιβάλλοντος 

As it has been estab-

lished the interest of the

Holly Archbishopric of

Cyprus for the protec-

tion of the environment

is particularly keen.

A characteristic exam-

ple of the above is the

circular of the Arch-

bishop to all the Parish

Priests on the occasion

of the Copenhagen

Summit in which the

following is under-

scored: 

It is a spiritual contribu-

tion of the Church to

the global mobilization

for the salvation of the

environment.

H A.M. Aρχιεπίσκοπος Κύπρου Χρυσόστομος
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III

E
ζησε τις διακρίσεις από πολύ νωρίς και

στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή στην οποία ερ-

γοδοτείται για 18 χρόνια. Η Ανδρούλα

Καμιναρά, η επικεφαλής της Αντιπροσωπείας

της Ευρωπαϊκής Ένωσης στην Κύπρο, με την ευ-

καιρία της Παγκόσμιας Ημέρας της Γυναίκας, το-

νίζει πως το πρόβλημα της ισότητας στην Κύπρο

είναι πιο μεγάλο από ό,τι στον ευρωπαϊκό μέσο

όρο. Θυμίζει πως είμαστε η χώρα με το δεύτερο

χαμηλότερο ποσοστό γυναικών σε διευθυντικές

θέσεις και η τελευταία από τα κράτη-μέλη όσον

αφορά γυναίκες που να ηγούνται επιχειρήσεων.

Σε μια συνέντευξη – αποκάλυψη που παραχώ-

ρησε στην Εφημερίδα «Φιλελεύθερος», τα λέει

«έξω από τα δόντια».

Αναδημοσιεύουμε κάποια κρίσιμα αποσπά-

σματα: 

- Ποιό είναι το προφίλ της Ευρωπαίας γυ¬ναί-

κας; Δεν υπάρχει ένα προφίλ για όλες τις ηλι-

κίες. Αν πάρουμε την κα¬τηγορία 40-50 χρονών,

τις γυναίκες που έζησαν το φεμινιστικό κίνημα,

από τη μια κατόρθωσαν να αποκτήσουν πιο

πολλά πτυχία, καλύτερη εργασία, αλλά δεν κα-

τάφεραν να αφαιρέσουν κάποιες από τις προ-

ηγούμενες υπο¬χρεώσεις τους. Προσέθεσαν

στις παραδοσιακές υποχρεώσεις και αυτές που

είχαν οι άντρες. 

- Απέτυχε το γυναικείο κίνημα;  Θα είχε πετύχει

από¬λυτα αν βρισκόμαστε σε μια κατάσταση με

βάση την οποία θα υπήρχε ισότητα σε όλους τους

τομείς, πράγ¬μα που δεν ισχύει. Το 59% των πτυ-

χιούχων στην Ευ¬ρώπη είναι γυναίκες, αν δεις

όμως στην εργασία τα ποσοστά είναι πολύ χα-

μηλά, το ίδιο ισχύει και σε δι¬ευθυντικές θέσεις.

Ακόμα και στο Ευρωκοινοβούλιο το ποσοστό των

γυναικών στις τελευταίες εκλογές του 2009 αυ-

ξήθηκε από 31% σε 35%. Στα διοικητικά

συμ¬βούλια εταιρειών μόνο ένα στα δέκα μέλη

είναι γυ¬ναίκα. Μόνο το 3% ευρωπαϊκά επικεφα-

λής διοικητι¬κού συμβουλίου είναι γυναίκα. Άρα

δεν έχουμε πε¬τύχει το ποθούμενο.

- Το πρόβλημα στην Κύπρο...  λυπάμαι να πω ότι

είναι ακόμα πιο μεγάλο από ότι στον ευρωπαϊκό

μέσο όρο. Η Κύπρος έχει το μεγαλύτερο ποσο-

στό γυναικών με διδακτορικό, αλλά αυτό δεν με-

ταφράζεται και σε υψηλό ποσοστό γυναικών σε

διευθυντικές θέσεις. Το αντίθετο συμβαίνει. Εί-

μαστε η χώρα με το δεύτερο χαμηλότερο ποσο-

στό γυναικών σε διευθυντικές θέσεις και η

τελευταία χώρα από τα κράτη-μέλη στην οποία

γυναίκες ηγούνται επιχειρήσεων. Βλέπουμε τις

γυναίκες της Κύπρου να μη διεκδικούν και να

μην έχουν το ρόλο που τους ανήκει.

- Τί κάνει η ΕΕ για να αλλάξει αυτά τα δεδομένα;

Το νομικό πλαίσιο για την ισότητα των δυο φύλων

είναι κατοχυρωμένο στην ΕΕ εδώ και πάρα πολλά

χρόνια. Η προσπάθεια για βελτίωση όμως συνε-

χίζεται. Η νέα επιτροπή Μπαρόσο έχει θέσει ως

προτεραιότητα την προώθηση των θεμάτων ισό-

τητας των δυο φύλων. Σε ομιλία του πρόσφατα

στο Ευρωκοινοβούλιο για να αναγγείλει το πρό-

γραμμα της καινούργιας πενταετίας της Επιτρο-

πής είπε ότι θα προτείνει μια Χάρτα για την

Ισότητα των Δύο Φύλων, η οποία έχει στόχο να

βάλει πιο φιλόδοξους στόχους για να αντιμετωπι-

στεί αυτό το πρόβλημα. Ειδικά φέτος που κλεί-

νουν 15 χρόνια από τη συνάντηση του Πεκίνου,

κατά την οποία είχαν ληφθεί αποφάσεις για το

θέμα ισότητας στο επίπεδο Ηνωμένων Εθνών,

αποφάσεις που δεσμεύουν όλα τα κράτη. Φέτος

συζητάμε τους στόχους της Ευρώπης για το

2020...

- Η νέα γενιά αντιμετωπίζει διαφορετικά την ισό-

τητα; Σίγουρα έχουν αλλάξει τα πράγματα ιδιαί-

τερα στην ΕΕ όταν εντάχθηκαν οι χώρες του

πρώην σοβιετικού μπλοκ όπου η αντιμετώπιση

της γυναίκας ήταν πολύ διαφορετική. Οι νέες γυ-

ναίκες έχουν πολύ περισσότερες απαιτήσεις από

τη ζωή και θέλουν να αποκτήσουν πολύ περισ-

σότερα από ότι οι μητέρες τους. Αυτό είναι πρό-

οδος. Πάλι όμως στην κυπριακή κοινωνία δεν

έχει υπάρξει τόση μεγάλη αλλαγή όσο θα θέ-

λαμε. 

- Μια που διανύουμε το ευρωπαϊκό έτος φτώχειας

και κοινωνικού αποκλεισμού. Ναι, το ρίσκο φτώ-

χειας για τις γυναίκες άνω των 65 χρόνων είναι

το υψηλότερο από όλα τα κράτη μέλη. Ο ευρω-

παϊκός μέσος όρος είναι 22% και το αντίστοιχο

για τους άντρες είναι 17%. Στην Κύπρο το ρίσκο

είναι 55%, στις γυναίκες και στους άντρες 48%.

- Η γυναίκα είναι το μεγαλύτερο θύμα της οικο-

νομικής κρίσης; Ναι, αν υπάρξουν απολύσεις συ-

νήθως οι πρώτοι που φεύγουν είναι εκείνοι που

βρίσκονται σε χαμηλές κλίμακες, κύρια οι γυναί-

κες. Από τη στιγμή που μια γυναίκα είναι άνεργη

έχει πιο πολύ μεγάλη δυσκολία να ξαναβρεί δου-

λειά από ότι ένας άντρας, Σε ευρωπαϊκό επίπεδο

τα δυο τρίτα των 63 εκατομμυρίων ανέργων είναι

γυναίκες.

- Εσείς ως Αντιπροσωπεία στην Κύπρο τί κάνετε;

Κάνουμε πάρα πολλά γιατί είναι ο ρόλος μας να

προωθούμε τις ευρωπαϊκές πολιτικές, γιατί στην

Κύπρο υπάρχει ιδιαίτερο πρόβλημα και γιατί είμαι

γυναίκα ιδιαίτερα ευαισθητοποιημένη σε αυτό τον

τομέα. Πρόσφατα είχαμε στείλει στις Βρυξέλλες

για ένα ενημερωτικό  εκπαιδευτικό ταξίδι εκπρο-

σώπους από 25 γυναικείες οργανώσεις της Κύ-

πρου. Αυτή ήταν μια δικοινοτική προσπάθεια.

Είναι συνειδητή η απόφαση μας όταν κάνουμε συ-

ζητήσεις να καλούμε και γυναίκες. Οργανώνουμε

πολλές εκδηλώσεις με αφορμή την Παγκόσμια

Ημέρα της Γυναίκας, όπως μια συζήτηση για την

εικόνα των γυναικών όπως προβάλλεται μέσα από

τα ΜΜΕ που διαιωνίζει τα στερεότυπα. Έχω προ-

σέξει ότι κάποιες γυναίκες που είναι στα ΜΜΕ

προσπαθούν να μειώνουν την ευφυΐα τους, διότι

είναι τέτοιο το περιβάλλον, ώστε μια γυναίκα η

οποία προβάλλει την ευφυΐα της να προκαλεί

φόβο. θεωρώ τραγικό να μειώνεις τις ικανότητές

σου για να γίνεις αποδεκτός από ένα κοινωνικό

σύνολο που νιώθει πιο άνετα εάν είσαι λιγότερο

ικανή.

- Πόσο έτοιμοι είναι οι Κύπριοι για λύση;  Να σας

πω τι  μου έχει κάνει μεγάλη θετική εντύπωση.

Όσες φορές έχουμε εκδηλώσεις στις οποίες

συμμετέχουν άτομα και από τις δυο κοινότητες

και πολλές φορές αυτά τα άτομα δεν έχουν ξα-

νασυναντηθεί, ενώ στην αρχή υπάρχει ένα μού-

διασμα, πολύ γρήγορα αρχίζουν ανθρώπινες

συζητήσεις και πειράγματα και δεν υπάρχει εχ-

θρότητα μεταξύ των ανθρώπων. Αν κάτι μού δίνει

αισιοδοξία είναι αυτή η θετική συμπεριφορά των

ατόμων  και η ζεστασιά μεταξύ τους.  Έχοντας

δει καταστάσεις χωρών στις οποίες υπήρχε μίσος

μεταξύ των πολιτών αλλά τελικά υπήρξε λύση,

θεωρώ ότι αυτό που συμβαίνει στην Κύπρο είναι

ενθαρρυντικό.

- Τί θέλετε να αφήσει το πέρασμά σας από την

Αντιπροσωπεία.  Δύσκολη ερώτηση, θα ήθελα να

θυμούνται μία γυναίκα που είπε ότι θα κάνει κά-

ποια πράγματα για ενημέρωση όλων των Κυ-

πρίων για τα ευρωπαϊκά, προσπάθησε με έντιμο

τρόπο και με διαφάνεια και συνέβαλε σημαντικά

για να βελτιωθούν τα πράγματα. Τόλμησα να

πάρω νέες πρωτοβουλίες που αποδείχθηκαν πε-

τυχημένες.

ΣΤΗΝ ΚΥΠΡΟ

«Οι γυναίκες δεν διεκδικούν
το ρόλο που τους ανήκει…»

H κ. Ανδρούλα

Καμιναρά
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